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Snímek kostela z třicátých let minulého století nám připomíná bohatost tehdejších sněhových nadílek. 

Z obsahu:  Zápis z RO č.22/12/15; Zápis z RO č.23/12/15; Obecní policie informuje – měsíc prosinec; Vážení 
spoluobčané – slovo starosty; Zprávy ze ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích; Advent v MŠ i na zámku; Co je školská 
rada a jak Vám může pomoci ?; Z dějin zahrádkářů – 41.část; Pět let Partnerství s Markt Hohenfelsem; Společné 
zasedání ZO partnerských obcí;  Společenská rubrika; Pozvánka na divadlo… 



                                          Zápis z Rady obce č. 22/12/15 (2.12.2015) 
 
                                                               J. Hahner, E. Buchová 

Doklady a informace na vědomí 

1. Informace:  Rada obce projednala zápis z jednání předsednictva DSO Horní Berounka – povodí Klabavy a 
zápis z jednání Výkonného výboru Vodohospodářského sdružení Rokycanska. Zápisy jsou k dispozici na 
webu obce. 

2. Informace:  Radě obce byl předložen na vědomí Harmonogram předání vědomostí o zabezpečení požární 
ochrany na území vojenského újezdu Brdy. JSDHO Strašice bude informována v období od 1.2.2016 do 
13.3.2016. V prosinci roku 2015 budou informovány jednotky vyššího řádu (Plzeň – jih, Rokycany, 
Příbram, Hořovice). 

Projednáno 

Projednání zápisu z jednání ZO 
RO projednala zápis z jednání ZO ze dne 25.11.2015 a přijala opatření k realizaci schválených usnesení. 
1. Sestavit rozpočet obce Strašice na rok 2016 a předložit k projednání ZO 
2. Zpracovat novou kupní smlouvu pro společnost H.R.S. a.s. 
3. Zveřejnit vyhlášku č. 4/2015 na úřední desce OÚ Strašice. 
4. Zveřejnit vyhlášku č. 5/2015 na úřední desce OÚ Strašice. 
5. Zařadit na příští jednání ZO zprávu KV z 25.11.2015. 
6. Reagovat na interpelace členů ZO. 
RO opatření k realizaci usnesení ZO ze dne 25.11.2015 schválila.  

Žádost o pronájem tělocvičny – Mgr. J. Monhart 
RO projednala na minulém jednání žádost o pronájem tělocvičny dne 10.1.2016 z důvodu pořádání florbalového 
turnaje. Vzhledem k obsazenosti daného termínu byla podána žádost nová s termínem konání 9.1.2016. 
RO žádost o pronájem tělocvičny schválila. 

Pronájem zasedací místnosti – R. Prokýšek 
RO projednala žádost ohledně možnosti pronájmu zasedací místnosti jedenkrát týdně ve středu v trvání jedné 
hodiny od 14 do 15 hodiny. Žadatel bude nabízet služby ohledně prodeje či pronájmu nemovitostí, řešení 
nemovitostí v exekuci, kompletní právní servis a základní právní poradenství pro veřejnost zdarma. Žadatel 
může v případě potřeby zajistit tzv. osobní bankrot. Tuto službu poskytuje již na MěÚ Mýto. 
RO žádost schválila.  

Rozbor hospodaření – Služby obce Strašice s.r.o.  
RO projednala rozbor hospodaření společnosti Služby obce Strašice s.r.o. k 30.9.2015. Za toto období byl 
vytvořen zisk 660 tis. Kč, který byl ovlivněn roční fakturací stočného v měsíci lednu a dále vyúčtovanou 
spotřebou plynu za měsíc září v měsíci říjnu ve výši 251 tis. Kč. Celkové tržby činily 8,048 mil. Kč, výše 
nákladů činila 7,388 mil. Kč. Náklad na opravy činily 415 tis. Kč. ČOV vykázala zisk ve výši 225 tis. Kč, 
skládka KO vykázala zisk 322 tis. Kč a tepelné hospodářství vykázalo zisk 277 tis. Kč, zde však není zahrnuta 
částka 251 tis. Kč za spotřebovaný plyn. 
RO Rozbor hospodaření společnosti Služby obce Strašice s.r.o. k 30.9.2015 schválila.  

Žádost o převod obecního bytu – Z. Valenta 
RO projednala žádost o převod  bytu č. 5 v č.p. 495 z paní M. Janusové na žadatele (syna). Přílohou je usnesení 
o pozůstalosti. 
RO požaduje, aby byla žádost projednána v Bytové komisi za účasti žadatele. 
RO žádost vzala na vědomí. 

Proplacení nákladů za úpravu bytu 
RO projednala návrh správce BF ohledně vypořádání finančních závazků v souvislosti s vrácením bytu v domě 
č.p. 490. Žadatelka na své náklady v roce 2002 nechala vybudovat plynové topení v tomto bytě za cenu 47 tis. 



Kč. Po odečtení amortizace činí hodnota topení 24 tis. Kč. Vzhledem k nastalému dluhu 16 tis. Kč navrhuje 
správce tento dluh započíst a zbytek ponechat na případnou úhradu nákladů v placených službách za rok 2015. 
RO návrh správce BF ohledně proplacení nákladů za úpravu bytu schválila. 
 
7. Žádost o povolení rekonstrukce koupelny – J. Samitán 
RO projednala žádost o povolení rekonstrukce koupelny v bytě č. 4 v domě č.p. 452. Jedná se o výměnu vany za 
sprchový kout. Důvodem podání žádosti je zhoršená mobilita žadatele. 
Dle vyjádření správce BF lze tuto rekonstrukci provést, pokud bude hrazena ze zdrojů žadatele, rekonstrukce 
bude provedena odbornou firmou dohodnutým způsobem. Práce a materiál bude doložen fakturou vzhledem 
k možnosti případného uplatnění nákladů v budoucnosti. Správce uhradí část nákladů dle schválených standardů. 
RO žádost za podmínek, které stanovil správce bytového fondu schválila. 

Žádost o novou nájemní smlouvu – A. Havlová 
RO na minulém jednání neschválila zrušení výpovědi nájmu z bytu v domě č.p. 499 paní A. Havlové. Žadatelka 
vzhledem k této situaci žádá o možnost schválení nové nájemní smlouvy, pokud je toto možné. 
RO požaduje, aby byla žádost projednána nejprve v Bytové komisi. 
RO žádost o novou nájemní smlouvu vzala na vědomí. 

Žádost o prominutí úroků – č.j. 1707/15  
RO projednala žádost o prominutí úroků z prodlení v celkové výši 10.212,10 Kč. Dlužné nájemné včetně dalších 
poplatků dle rozhodnutí soudu bylo již uhrazeno. Žadatel není v současné době schopen toto penále hradit. 
RO žádost neschválila. 

Žádost o prominutí navýšení poplatku – č.j. 1673/15  
RO projednala žádost o prominutí navýšení poplatku za svoz odpadů za rok 2015. Žadatel uhradil poplatek po 
splatnosti, neboť si nebyl jistý termínem, který je daný vyhláškou. 
RO konstatuje, že dle platné vyhlášky nelze penále odpustit, lze schválit splátkový kalendář na dlužnou částku. 
RO žádost neschválila. 

Bezpečnostní situace v obci Strašice 
RO projednala zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice za měsíc září 2015. Na území obce byly spáchány 4 
trestné činy a 13 přestupků, které řešila PČR OO Hrádek. 
RO Zprávu o bezpečnostní situaci v obci Strašice za měsíc září 2015vzala na vědomí.  

Zápis z jednání Komise životního prostředí 
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 11.11.2015. Komise projednala pět žádosti o 
pokácení dřevin. U třech žádostí souhlasí s pokácením, u jedné žádosti dojde k prořezání stromu a pokácení 
javoru, u jedné žádosti komise nedoporučila pokácení (stráň kolem Sídliště Na Huti, č.p. 600). Dále komise 
projednala podnět ohledně nepořádku na hřbitově před dušičkami v souvislosti s bouráním márnice. Příští 
jednání komise proběhne 16.12. 
RO konstatuje, že hřbitov byl po zbourání márnice důkladně uklizen dodavatelskou firmou, a to již 29.10. 
RO pokácení dřevin dle doporučení Komise životního prostředí ze dne 11.11.2015 schválila. 

Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 26.10. a 30.11. Komise projednala změnu 
konzultačních dnů na OÚ Strašice ohledně možnosti čerpání sociální podpory. Většina klientů volí telefonickou 
nebo elektronickou formu, proto komise doporučila, aby konzultační den byl pouze vždy první úterý v měsíci. 
RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 26.10. a 30.11.2015 vzala na vědomí. 

Návrh odpisu pohledávky  
RO projednala návrh odpisu pohledávek, který předložil správce BF. Jedná se o odpis pohledávky za zemřelé 
nájemníky v celkové výši 102 tis. Kč. Vzhledem k výši pohledávek bude návrh předložen na jednání ZO. 
RO návrh na odpis pohledávky č.j. 1746/15vzala na vědomí.  

Žádost o snížení poplatku za svoz odpadu – J. Raub 
RO projednala žádost ohledně snížení poplatku za svoz odpadu na rok 2016 na částku 350 Kč. Dále žadatel 
požádal, aby byla tráva před jeho nemovitostí č.p. 305 sekána alespoň 3x ročně. 



RO konstatuje, že tuto žádost nelze schválit, neboť výše poplatku je dána vyhláškou. Sekání trávy probíhá 
průběžně. 
RO žádost neschválila. 

Smlouva o sdružených službách dodávky plynu – Služby obce Strašice s.r.o. 
RO projednala návrh Smluv o sdružených službách dodávky plynu pro společnost Služby obce Strašice s.r.o. na 
2018. Jednateli společnosti se podařilo zafixovat velmi výhodnou cenu plynu, která byla naposledy v roce 2005. 
RO Smlouvu o sdružených službách dodávky plynu schválila. 

Kalkulace ceny tepla pro rok 2016 
Jednatel společnosti Služby obce Strašice s.r.o. předložil k projednání kalkulaci ceny tepla pro rok 2016. Cena za 
1 GJ byla stanovena ve výši 664,75 Kč bez DPH, což činí 764,46 Kč s DPH. Cena tepla bude o 10 Kč nižší než 
v roce 2015. 
RO cenu tepla pro rok 2016 ve výši 664,75 Kč bez DPH/1GJ schválila. 

Cena stočného pro rok 2016 
RO projednala navýšení ceny stočného o 1 Kč/m3. Vzhledem k tomu, že náklady na čištění odpadních vod 
rostou, bylo by vhodné navýšit tuto cenu o 1 Kč. Jednatel společnosti Služby obce Strašice s.r.o. informoval, že 
v loňském roce byla vykazována ztráta v této části hospodaření, v letošním roce bude situace pravděpodobně 
vyrovnaná, ale do budoucna to bude pravděpodobně nutné. 
RO  navýšení ceny stočného v obci Strašice o 1Kč/m3 schválila. 

                            Zápis z Rady obce č. 23/12/15 ( 16.12.2015 ) 

                                                     J. Hahner, E. Buchová 

Doklady a informace na vědomí 

3. Informace:  Rada obce projednala zápis z jednání valné hromady zájmového sdružení právnických osob 
POLYGON. Příspěvek na svoz bioodpadu bude pro rok 2016 opět 130 Kč/obyvatele dané obce. Společnost 
Becker Bohemia pořídila 4 vozy na svoz bioodpadu, předpoklad svozu velkokapacitních kontejnerů je 1x za 
14 dní. Kontejnery na plast budou opatřeny nálepkou, že zde lze odkládat i drobný kovový odpad, který 
třídící linka vyseparuje. V roce 2016 bude pravděpodobně podána žádost o dotaci na dokoupení dalších 
nádob na bioodpad. 

4. Informace:  Po dohodě se zaměstnancem bude od 1.1.2016 pracovní poměr vedoucího kulturního odboru 
zkrácen na ¾ úvazku. 

Projednáno 

Příkazní smlouva – Český Caparol s.r.o. 
RO projednala návrh příkazní smlouvy ohledně zastupování obce ve věci podání žádosti o dotaci na zateplení 
domů č.p. 558-559, 525 a 436. Společnost zpracuje a podá žádost o dataci a v případě schválení žádosti by dále 
administrovala tyto projekty. U domů, kde není zpracován projekt zateplení, zajistí jeho zpracování. Cena za 
zpracování a podání jedné žádosti o dotaci včetně zpracování výběrového řízení činí 35 tis. Kč bez DPH. Za 
administraci projektu pak 10 % z rozpočtových nákladů tohoto projektu. 
RO návrh Příkazní smlouvy se společností Český Caparol s.r.o.vzala na vědomí. 

Změna smlouvy o poskytování služeb – Sdružení Útulek a hotel pro psy 
RO projednala návrh změny smlouvy o umisťování psů v útulku, kterou má obec Strašice podepsanou. 
V souvislosti s aktualizací právních dokumentů, dochází ke sjednocení smluvních podmínek pro všechny 
partnery. Cena za umístění psa na jeden den činí 108,60 Kč, po čtvrtém měsíci se dále již neplatí. 
RO Smlouvu o umisťování psů v útulku č.j. 1774/15 schválila. 

Odstoupení od nájemní smlouvy – R. Wolf 
RO projednala odstoupení od smlouvy na pronájem nebytových prostor v budově společenských organizací č.p 
644. Dle podmínek ve smlouvě bude nájemní vztah ukončen k 31.1.2016. 
RO odstoupení od smlouvy č.j. 1790/15 po výpovědní lhůtě schválila. 



Žádost o povolení kulturní akce – Š. Červenka  
RO projednala žádost o povolení uspořádat tradiční vánoční koncert strašických kapel dne 25.12. v sále 
společenského domu. Na akci vystoupí 5 kapel, akce bude ukončena ve 2:00 hodin následujícího dne. 
RO požaduje, aby byl sál po akci řádně uklizen a byl uhrazen poplatek za pronájem sálu dle platného ceníku. 
RO konání akce dle žádosti č.j. 1791/15 schválila. 

Žádost o převod zahrádky – J. Sedlář 
RO projednala žádost o převod nájmu zahrádky z paní M. Sedlářové na paní V. Lenkedörfer. 
RO  žádost o převod nájmu zahrádky z M. Sedlářové na V. Lenkendörfer, bytem Strašice 596 schválila. 

Žádost o prodej hrobového zařízení     
RO již v minulosti projednala žádost o prodej hrobového zařízení na místním hřbitově, které obec Strašice 
nabyla v rámci dědického řízení. Dle stanoviska právníka je v kompetenci RO tento majetek prodat bez ohledu 
na rozhodnutí ZO, neboť se nejedná o nemovitý majetek. Žadatel navrhnul kupní cenu ve výši 12.000 Kč. 
RO žádost o odkoupení hrobového zařízení č.j. 1486/15 za cenu 12.000 Kč schválila. 

Výroční zpráva o činnosti ZŠ Strašice ve školním roce 2014/2015 
RO projednala výroční zprávu o činnosti ZŠ Strašice ve školním roce 2014/2015. K 30.6.2015 bylo ve škole 231 
žáků, 19 pedagogických pracovníků a 5 provozních zaměstnanců. Škola se účastnila výchovných projektů 
v oblasti etické výchovy, popularizace výzkumu a vývoje, atd. 
RO Výroční zprávu o činnosti ZŠ Strašice ve školním roce 2014/2015 vzala na vědomí.  

Zpráva ze zasedání Bytové komise 
RO projednala zprávu ze zasedání Bytové komise ze dne 2.12.2015. Komise doporučila přidělit byt 1+1 v č.p. 
562 panu D. Švandrlíkovi. Příští jednání komise proběhne 6.1.2016 od 16:30 hodin. 
RO  přidělení bytu dle doporučení Bytové komise ze dne 2.12.2015 schválila. 

Návrh rozpočtu Bytové správy na rok 2016 
RO projednala návrh rozpočtu bytové správy na rok 2016. Předpokládané příjmy jsou 12,175 mil. Kč, výdaje 
jsou naplánovány ve stejné výši. Na opravy a udržování bude vyčleněna částka ve výši 3,714 mil. Kč, na splátky 
úvěrů bude vynaloženo 5,6 mil. Kč. Návrh rozpočtu bude zveřejněn na webu obce. 
RO  návrh rozpočtu bytové správy na rok 2016 schválila.  

Výměna půdních výlezů v bytových domech 
Správce bytového fondu předložil RO na vědomí projekt na výměnu půdních výlezů v jednotlivých bytových 
domech. Tyto výlezy budou osazeny univerzálním zámkem, kdy klíč bude k dispozici pouze opravářům za 
účelem údržby. Předpokládaná výše investice je cca 1 mil. Kč. Zakázka bude soutěžena ve veřejné soutěži. 
RO projektovou dokumentaci k výměně půdních výlezů vzala na vědomí.  

Zápis komise pro partnerské obce 
RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce č. 10/2015. Komise projednala společný koncert 
Strašické Pohodovky a Kolping – Jugendblaskapelle, oslavu pětiletého partnerství. J. Režňák doporučil, aby A. 
Kožíšková tlumočila více společných akcí. 
RO zápis z jednání Komise pro partnerské obce č. 10/2015 vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce 
RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce ze dne 24.11.2015. Komise se zabývala jednotlivými 
investičními akcemi, které by se měly v budoucnu realizovat, jako např. dětské hřiště u společenského domu, 
parkoviště pro MŠ a ZŠ, oprava hřbitovní zdi, nasvícení kostela, revitalizace Dukly a areálu koupaliště, atd. 
Komise doporučila, aby v roce 2016 bylo realizováno parkoviště u radnice, aby proběhla demolice budov na 
Dukle a v areálu koupaliště. Dále komise doporučila vypracovat studii a prováděcí projekt na přestavbu 
nebytového prostoru v sídlišti Na Huti. 
RO konstatuje, že investiční akce budou zahrnuty do rozpočtu dle finančních možností. 
RO zápis z jednání Komise pro rozvoj obce ze dne 24.11.2015 vzala na vědomí. 



Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2015 a č. 10-2015 
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2015 a 10-2015.  Rozpočtové opatření č. 9 obsahuje 
příjem dotace pro JSDHO Strašice ve výši 4.015 Kč a odměnu za 2. místo v krajské soutěži obecních kronik. 
Dále rozpočtové opatření zahrnuje přesuny mezi položkami v rámci jednotlivých paragrafů. Rozpočtové opatření 
č. 10 zahrnuje mimořádné výdaje v jednotlivých odvětvích, kdy k úpravě došlo přesunem z jiných paragrafů. 
Plánované investice budou provedeny v roce 2016 (oprava gynekologické ordinace, dokončení úprav zahrady 
školky). Přebytek rozpočtu činí 170 tis. Kč. 
RO  Rozpočtové opatření obce Strašice č. 9-2015 a 10-2015 schválila. 

Smlouva o provozování vodohospodářského majetku obce Strašice – dodatek č. 1 
RO projednala dodatek č. 1 ke Smlouvě o provozování vodohospodářského majetku obce Strašice, kde se 
prodlužuje termín plnění o dalších deset let, neboť tato smlouva končí k 31.12.2015. Infrastrukturu – kanalizaci 
bude provozovat i nadále společnost Služby obce Strašice s.r.o. 
RO  Dodatek č. 1 ke Smlouvě o provozování vodohospodářského majetku obce Strašice společností Služby 
obce Strašice s.r.o.schválila. 

Příkazní smlouva – DOMOZA projekt s.r.o. 
RO projednala návrh příkazních smluv ohledně zastupování obce Strašice ve věci podání žádosti o dotaci na 
opravu komunikace a na opravu drobných sakrálních staveb. Předmětem jedné dotace by měla být oprava 
komunikace kolem pana Macháčka a v sídlišti u hřiště, další dotační akcí by měla být oprava litinového kříže 
s podstavcem, který dříve stával u budovy staré školy, jeho torzo se nachází v depozitáři muzea. Společnost 
DOMOZA projekt s.r.o. již realizovala tyto služby v rámci projektu revitalizace zahrady MŠ. Žádosti je nutné 
podat do 15.1.2016. 
RO  příkazní smlouvy se společností DOMOZA projekt s.r.o. na podání žádosti o dotaci (oprava komunikací, 
oprava drobných sakrálních staveb) schválila. 
 

 

                                                                                371 585 731 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc prosinec 2015 

 Za měsíc prosinec   řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava:           22 x přestupek  –  řešeno v blokovém řízení  
                             18 x  oznámení odboru dopravy 
                               4 x  přestupek cyklisté - bez osvětlení a přileb 
 Veřejný pořádek:     6 x přestupek  
Občanské soužití:      2 x přestupek  
Proti majetku:           4 x přestupek - 1x oznámení PČR (TČ) 
OZV č.3:             3 x přestupek - z toho 2x nález potulujícího se psa - předání novému majiteli 
OZV č.4:             4 x přestupek - 1x odvoz na PAZS 
Nález věci:        1x klíče, registrační značka 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu:     1 x 
Řešení stížnosti občanů:  4 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek:  3 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu:  1 x   

Vážení občané, 
v lednovém  výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl 
seznámit s událostmi za uplynulý  měsíc z pohledu Obecní 
policie Strašice. 

Veřejný pořádek  
Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu  z 
domů, vytváření černých skládek po jednotlivých částí 
obce. Stále velký problém pro některé občany odvést nepořádek do sběrného dvora. 



  V sídlišti za OÚ u sběrných nádob u domu č. 526 
vyhozená poškozená pohovka. Odložený materiál před 
sběrným dvorem mimo pracovní dobu (pneu, pohovky, 
koberce). Vždyť to opět pracovník sběrného dvora uklidí. 

Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky 
proti veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce. 

Proběhly oslavy Silvestra a Nového roku 2016. Občany 
jsme žádali, aby při manipulaci s  pyrotechnickými  
prostředky dodržovali zásady bezpečnosti a místa pro 
používání a  neohrožovali zdraví své, jiných osob, zvířat  i 
majetku. Povinností každého je úklid, tedy likvidace 
použitých pyrotechnických prostředků do sběrných 
odpadních nádob, tj. nenechat je na volném prostranství, protože by tím došlo k přestupku proti veřejnému 
pořádku  zanedbáním povinnosti úklidu nebo znečištěním veřejného prostranství. Nevyhořelé části pyrotechniky 
(zapalovače) jsou jedovaté a po požití zvířetem může dojít k otravě. Při oslavách naštěstí nedošlo k žádnému 
vážnějšímu zranění osob. Podle stupně nebezpečnosti (třídy) mohou pyrotechniku zakoupit a používat osoby 
podle věkové hranice. Kontrolou jsme ji však zjistili i u mladistvých a nezletilých, kterým nepatří do rukou, a 
proto jim byla odebrána. U šesti mladíků však tyto pyrotechnické prostředky zakoupili rodiče a předali je jim do 
rukou k použití.  

Byl zjištěn však jeden případ na Silvestra, kdy se dívka ve věku necelých 15 let opila a ležela na komunikaci u 
Libuše. Obecní policie ji odvezla  a předala zákonným zástupcům domů. Pokud to můžeme srovnat s jinými lety,  
co se týče veřejného pořádku, byl tento poslední den roku mezi nejlepšími. 

Trestná  činnost  

Došlo k páchání trestné činnosti jako je úmyslné poškozování cizí věci (osobního automobilu, dopravních 
značek, 4 odpadových  košů na návsi), dále se řešily drobné krádeže, neoprávněné vniknutí do objektu 
v kasárnách, poškození vstupních dveří č.525, krádež vánočních ozdob (světel) na vánočním stromku a další. 

Doprava  
Připomínáme podle novely zákona o provozu na pozemních komunikacích od 1.1. 2016 povinnost všech 
chodců nosit reflexivní prvky v noci za snížené viditelnosti. Dále vozidla očistit od ledu a sněhu. 
Nedodržení této novely bude sankčně postiženo. 

Ing. Frajt Luboš, velitel Obecní policie Strašice     

Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-
barnak.pdf 
 

Uzávěrka Bar ňáku je 25. dne v měsíci.                              
                                                             Barňák vychází jednou v měsíci. 



                                                                                                                                                                                                 

Vážení spoluobčané, 

od 1.1.2016 byl zrušen vojenský újezd 
Brdy. Protože pro naši obec nastala 
zcela nová situace, dovoluji si zde 
shrnout několik základních informací 
týkající se nového režimu v této 
lokalitě. 

   Bývalý vojenský prostor bude 
rozdělen na dvě části. Část bude 
začleněna do Plzeňského kraje a část 
zůstane v kraji Středočeském. Území 
bude místně příslušné do čtyř okresů – 
Příbram, Beroun, Rokycany a Plzeň 
jih. 

   V CHKO rozlišujeme několik lokalit, které jsou označeny informačními tabulemi:  Bylo zřízeno 
posádkové cvičiště Jince. Tato oblast, včetně dalších vojenských areálů bude trvale veřejnosti 
nepřístupna. Dále najdeme v Brdech území označené jako „ prostor bez pyrotechnické asanace“. Na 
tato území platí vstup zakázán až do provedení pyrotechnické očisty,  která bude dokončena v roce 
2017. Ostatní území bude volně přístupné za podmínek vymezených správou CHKO. 

    Vjezd motorových vozidel do CHKO Brdy je zakázán, přístupové komunikace jsou označeny 
dopravní značkou zákaz vjezdu.  Výjimku  ze zákazu vjezdu udělují  Vojenské lesy a statky ČR, na 

základě  žádosti adresované na pracoviště v Jincích. 
Kritéria povolování vjezdu jsem zveřejnil 
v minulém čísle Barňáku. 

     V Brdech je umístěna také řada zdrojů pitné 
vody a vodních nádrží. Zde zůstává režim 
nezměněn. Platí zde zákaz vstupu do 1.stupně 
ochranného pásma vodních zdrojů. 

       Značení turistických cest, cyklostezek                  
a naučných stezek bude zahájeno v letošním roce        
a podle průběhu pyrotechnické očisty bude 

dokončeno v roce 2017. Hranice CHKO budou vyznačeny státním znakem ČR s označením CHKO 
Brdy. Detašovaná pracoviště CHKO budou umístěna v Jincích, Příbrami a Spáleném Poříčí. Naši 
občané mají možnost komunikovat se správou CHKO prostřednictví Obecního úřadu ve Strašicích. 

       Byl jsem se sám podívat na provedenou změnu v praxi, přímo v Brdech a nezaznamenal jsem 
zatím žádné problémy spojené s přechodem  vojenského újezdu na CHKO. Návštěvníci mají možnost 
seznámit se na našem obecním úřadě s dalšími podrobnostmi. Máme k dispozici mapu s kontaktními 
místy integrované záchranné pomoci , a také  mapu hranic katastrálních území v Brdech.  Ještě jednou 
vám přeji hodně zdraví v novém roce s přáním, aby zřízení nové CHKO přineslo našim občanům co 
nejméně problémů a komplikací.                                                                 
                                                                                                                     Jiří Hahner  
                                                                                                                    Starosta obce  



Zprávy ze Základní školy Karla Vokáče za měsíc prosinec 
 
Florbalový týden v okresních kolech 
 
     Dne 24.11. 2015 začalo další okresní kolo ve florbale, a to výběrem mladších žáků. Naše družstvo mělo ve 
skupině další 4 soupeře. Ve své skupině porazilo ZŠ Mýto 6:1, ZŠ Radnice 5:0, ZŠ Stupno 6:0 a Gymnázium 4:0 
a obsadilo tak ve své skupině 1. místo. V dalším boji však kluci opětovně jako loni podlehli TGM a bojovali tak 
o třetí místo. V boji opětovně 
porazili družstvo ZŠ Mýto 2:1 
a získali tak v okrese 3. místo 
z 10 družstev. Nejlepším 
hráčem byl Jan Peterek, který 
nastřílel nejvíce branek. 
     Naši školu 
reprezentovali: Jan Peterek, 
Jan Dezort, který perfektně 
střežil svoji branku, dále 
Tomáš Kunc, Daniel 
Hargaš, Alexandr Kupec, 
Václav Stupka, David 
Anděl, Dominik Černý a 
Ladislav Drahota. 
 
Mladší žáci získali třetí místo 
 
     Dne 25.11. 2015 naše 
družstvo mladších děvčat rovněž uspělo ve své skupině, a to tím, že porazilo družstvo ZŠ Zbiroh 8:0 a ZŠ TGM 
5:0. S družstvem ZŠ Jižní Rokycany děvčata prohrála 0:2 a ze své skupiny postoupila z druhého místa. V 
semifinále děvčata porazila Gymnázium 1:0 a ve finále vrátila porážku ZŠ Jižní předměstí Rokycany 3:1 a 
obsadila tak krásné 1. místo z 8 družstev. To znamená postup do regionálního kola. Nejlepší hráčkou byla Míša 
Truncová, která nastřílela nejvíce 
branek. 
     Naši školu reprezentovala tato 
děvčata: Tereza Sklenářová, 
Michaela Truncová, Kateřina 
Urxová, Adriana Belušková, 
Zuzana Lexová, Miluška 
Červenková, Anna Paulová, 
Veronika Mocová a branku 
úspěšně střežila Alena Voříšková. 
 
Mladší děvčata získala 1. místo 
 
Dne 26.11. 2015 se i naši starší kluci 
zúčastnili okresního kola ve florbale, 
kde ve své skupině porazili Zbiroh 
4:0, Stupno 5:0 a Mirošov 5:1. S 
týmem gymnázia prohráli 1:2, ale 
vzájemný poměr a skóre jim vynesly ve skupině první místo. Ihned nastoupili k dalšímu zápasu s TGM, kde se 
dopustili několika chyb a prohráli 2:3. V boji o třetí místo zdolali kluci ZŠ Jižní a bronz získali z 10 družstev. 
     Naši školu reprezentovali: Zdeněk Mrázek, Tomáš Zink, Jan Planeta, Martin Vágner, Jan a Petr 
Hráchovi, Jiří Mrá ček, Oldřich Kozlík a Tomáš Balej, který střežil bránu. 
 



                                                                                             Starší žáci vybojovali bronz 
     Rovněž naše družstvo starších 
děvčat ve složení Tereza Dezortová, 
Sabina Reidlová, Vladimíra Veselá, 
Michaela Peterková, Zuzana 
Krajdlová, Michaela Zikmundová, 
Klárka Štajnerová, Sára Frantová, 
Lucie Müllerová a Andrea Krocová 
jako brankářka se dne 27.11.2015 
zúčastnilo okresního kola ve florbale, 
kde ve své skupině porazilo ZŠ 
Zbiroh 2:0, Osek 2:1 a gymnázium 
2:1.Ze skupiny družstvo postoupilo z 
prvního místa a v semifinále porazilo ZŠ 
Jižní 3:1. 

Ve finále naše děvčata remizovala se ZŠ 
Osek 1:1, ale na nájezdy vyhrála 1. 
místo a postoupila do krajského kola. Nejlepší hráčkou byla Tereza Dezortová a Andrea Krocová, která se 
vyznamenala při samostatných nájezdech. 

                     Starší dívky získaly 1. místo 
     Postupové regionální kolo mladších 
děvčat ve florbale se konalo dne 
3.12.2015 v Rokycanech. Naše mladší 
děvčata bojovala velmi statečně a vedla 
nad ZŠ Horožďovice již 2:0. Protihráčky 
však zranily naši nejlepší střelkyni Míšu 
Truncovou a stačily potom vyrovnat. 
Další zápasy naše děvčata prohrála, 
protože chyběla nejproduktivnější 
hráčka, a tak ze skupiny dále 
nepostoupila. Nakonec skončila na 6. - 
7. místě v regionu. 
     Krajské kolo starších děvčat se konalo 
v Plzni dne 4.12. 2015. Děvčata hrála ve 
stejném složení jako při okresním kole. 
V prvním utkání sice prohrála se ZŠ Přeštice 0:4, ale další dva zápasy se ZŠ Dolní Bělá a Tachov vyhrála shodně 
1:0. Naše družstvo však v semifinále podlehlo ZŠ Domažlice 0:2 a obsadilo tak konečné 5. místo v kraji. 
      Děkujeme všem dětem za vzornou reprezentaci školy a přejeme jim do budoucna mnoho sportovních 
úspěchů!                                                                                                                             Ing. Vladimír Pospíšil 
 
Výtvarná soutěž “M ůj večerníček” 
     Žáci druhého stupně naší školy se zapojili do výtvarné soutěže “Můj večerníček”, kterou k 50. výročí vysílání 
večerníčků pro děti vyhlásila Městská knihovna v Rokycanech.  
     Celkem bylo za školu odesláno přes 20 prací v kategoriích malba a keramika. Nejvíce se děti inspirovaly 
postavami ze známých českých večerníčků, např. Maková panenka, Včelí medvídci, Bob a Bobek, Maxipes Fík, 
Víla Amálka, Mach a Šebestová aj... Slavnostní vyhlášení proběhlo v prostorách rokycanské knihovny v sobotu 
dopoledne dne 28. listopadu za přítomnosti místostarosty města Rokycany pana Tomáše Rady.  
     Celkem se sešlo 305 výtvarných a 67 prostorových prací. V této početné konkurenci se umístili na 
krásných třetích místech žáci Tomáš Šťastný ze třídy 7.A (kategorie výtvarných prací - kresba včelích 
medvídků) a Jan Planeta ze třídy 8.A (prostorová práce - plastika postavy Pata). 
Gratulujeme oběma žákům k úspěchu a děkujeme za vzornou reprezentaci školy!              Mgr. Jitka Brejchová 
 



 
 
Kresba Tomáše Šťastného ze 7.A 
se umístila na 3. místě 
 
Exkurze 9. třídy do SŠ 
Jeřabinová Rokycany 
 
     Ve čtvrtek dne 26. listopadu 
se vydali žáci 9. třídy s paní 
učitelkou Mgr. Naděždou 
Kahovcovou na náborovou 
exkurzi do SŠ Jeřabinová v 
Rokycanech. Cílem výpravy 
bylo obeznámit případné 
zájemce o studium některého z 
oborů s chodem a jednotlivými 
odbornými výukami této 
vzdělávací instituce.  
      Žáci nahlédli do odborných dílen, kde jim své dovednosti předvedli učni oborů svářeč, kovář, automechanik 
a obráběč kovů. Některé z oborů využívají moderní počítačové programy a technologie a zároveň se učí jejich 
programování. Mlsné jazyky si přišly na své v rámci prezentace oboru kuchař - číšník. Z “Jeřabinky” se žáci 
přesunuli do SOU lesnického a zemědělského, kde pokračovala exkurze v dílnách mechaniků a opravářů 
zemědělských strojů. Zhlédli rovněž řezání motorovou pilou na přesnost a museli uznat, že i k této činnosti je 
třeba trpělivé přípravy.  
      Při zpáteční cestě do Strašic bylo z rozhovorů žáků patrné, že byli obohaceni o řadu nových informací a 
někteří se třeba v příštím roce stanou studenty této střední školy.                                   Mgr. Naděžda Kahovcová 

 
Výukový program Hasík 
     V listopadu a prosinci se žáci druhé a šesté třídy ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích zúčastnili dvou lekcí 
preventivně výukového program s názvem „Hasík“, který proběhl ve společenské místnosti školy. Přednášeli 
nám dva lektoři z pracoviště  prevence, ochrany obyvatelstva a krizového řízení HZS Rokycany - por. Ing. 
Petra Moulisová a pan 
kpt. Ing. Karel Šnaiberk. 
     Profesionální hasiči 
nám předávali informace a 
důležité zkušenosti 
z vlastní profese, které 
pomáhají předejít 
katastrofám nebo 
případně ukáží, jak 
nastávající situaci řešit a 
zachránit sebe či 
ostatní. Součástí programu 
byla také ukázka hasičské 
výstroje a příběhy z práce 
obou požárníků. Nejdříve 
nám paní Moulisová 
říkala, co vše hasiči dělají 
a při čem pomáhají. Také 
jsme si povídali  o tom, jak 
se nahlašuje nehoda, požár 
nebo jiná mimořádná událost.  



     S panem Šnaiberkem jsme rozebírali prevenci vzniku požáru a také to, jak se chovat, když požár vypukne. 
Ukázali jsme si hasící přístroj - jak se kontroluje, jestli je funkční, zda má dost velký tlak a na co se který druh 
používá. Také jsme si mohli vyzkoušet požární výstroj - kombinézu, helmu a kyslíkovou bombu. 
      Na závěr jsme všichni dostali drobné dárečky. Protože bylo setkání pro všechny děti velice poučné a 
zábavné, odměnily oba přednášející velkým potleskem.                                                      Kateřina Valečková 6.A 
 
 
Mikuláš na 1. stupni 
     V pátek dne 4. prosince navštívila žáky prvního stupně známá trojice Anděl, Čert a Mikuláš, aby obdarovala 
hodné děti dobrotami a zlobivé si odnesla do pekla. V každé třídě je děti přivítaly písničkami nebo básničkami a 
pak se slova ujal Mikuláš.  
     Naštěstí hříchy 
malých žáčků letos 
zatím nestačily na cestu 
do pekla, takže si 
nakonec všichni 
pochutnali na sladké 
výslužce. Ale našel se i 
nějaký ten uhel nebo 
brambora jako varování 
pro příští rok. Nadílka 
pak ještě pokračovala ve 
školní jídelně a družině.  
     Toto zpestření výuky 
pro děti připravili žáci 
druhého stupně Zdeněk 
Mrázek, Kristýna 
Paurová, Milan 
Holzäpfl a Petr Hrách, 
kterým tímto velmi 
děkujeme. 
       Mgr. Monika Kebrlová 

 
Divadelní představení “Dlouhý, Široký a Krátkozraký” 
     Ve dnech 15. a 16. prosince proběhla ve Společenském domě ve Strašicích nejprve pro žáky školy a poté pro 
veřejnost dvě vystoupení dramatického kroužku. Pod vedením paní učitelky Mgr. Jitky Brejchové nastudovali 
žáci osmého ročníku divadelní hru - moderní pohádku z nesmrtelného repertoáru Divadla Járy Cimrmana s 
názvem “Dlouhý, Široký a Krátkozraký”.  
     Hra pojednává o strastiplném putování, jehož cílem je vysvobodit ze zakletí princeznu Zlatovlásku, která byla 
zlým obrem Kolodějem proměněna v muže. V prvním obraze přichází na královský zámek dobrý princ Jasoň, 
který se společně s princeznou, jejím královským otcem a  Bystrozrakým vydává za Dědem Vševědem, aby jim 
poradil, jak na obra Koloděje. Vše zpovzdálí sleduje Jasoňovo dvojče – zlý princ Drsoň, který se chystá ve 
vhodnou chvíli do děje vložit a získat princeznu pro sebe. Děd Vševěd, na kterého se musí mluvit jen ve verších, 
jim i přes silně pokročilou sklerózu poradí, aby Kolodějovi vzali jeho kouzelný prsten. To se podaří lstí – 
Koloděje se povede rozplakat, takže vyndá z kapsy kapesník a prsten mu z ní vypadne. S jeho pomocí je nakonec 
Zlatovlásce vrácena její ženská krása. 
     Hlavní dvojrole prince Jasoně a Drsoně se zhostil žák Matyáš Kůda, krále ztvárnila Kristýna 
Tomášková, Zlatovlásku Lucie Vevercová a Děda Vševěda Sára Frantová. Bystrozrakého si zahrála 
Zuzana Krajdlová a Pocestného Lucie Müllerová. Mladí herci ztvárnili neopakovatelný cimrmanovský humor 
na vysoce profesionální úrovni a podali skvělé výkony, za což jim patří naše velké poděkování! 
     Pro velký úspěch u publika se představení v měsíci únoru zopakuje. Tentokrát mladí ochotníci vycestují do 
rokycanské Sokolovny, aby pobavili žáky rokycanských škol. 

                                                                                 Mgr. Jitka Brejchová 



Návštěva divadla J. K. Tyla v Plzni 
     Ve středu dne 16. prosince navštívili žáci 7., 9. a částečně i 8. ročníku Novou scénu Divadla J. K. Tyla v 
Plzni, aby zhlédli moderní zpracování klasického literárního díla z 19. století s názvem “Divá Bára.” 
     Starému příběhu z pera Boženy Němcové vdechli nový život a hudebně-dramatickou podobu autoři Milan 
Uhde, Miloš Štědroň a Leoš Kuba. Libretista Milan Uhde se mimo jiné inspiroval i tragickými osudy samotné 
autorky, kterou celoživotně provázela 
netolerance, strach a nepochopení. 
Výsledkem je velké drama, ve kterém 
temperamentní a svobodymyslná 
vesnická dívka Bára bojuje za právo na 
svobodnou existenci, štěstí a lásku 
proti nedůvěře a nepřátelství celé obce.  
      Toto moderní pojetí “povinné 
četby” děti velmi oslovilo díky své 
muzikálové podobě, ve které se zdařile 
mísila činohra se zpěvem a tancem. 
Žáky zaujalo i samotné prostředí Nové 
scény v sousedství obchodního centra 
Plaza, které je velmi moderní a má tak 
schopnost oslovit současnou nejmladší 
generaci diváků.    

 Mgr. Naděžda Kahovcová a 
Mgr. Marcela Paulová 

                                                                               Žáci před budovou Nové scény divadla J. K. Tyla v Plzni 
Vánoční florbalový turnaj ve strašické škole 
        Dne 17. prosince 2015 se uskutečnil další vánoční turnaj “O putovní pohár obce Strašice”. Přijely 
prvostupňové týmy ze Základní školy TGM v Rokycanech, Zbiroha, Mýta a Radnic. 
Pan starosta obce Jiří Hahner s paní ředitelkou Mgr. Evou Válkovou přivítali žáky a popřáli jim hodně 
sportovních úspěchů, aby se celý turnaj obešel bez zranění a především zdůraznili, že ve sportu se hraje čestně. 

Zápasy se hrály každý s každým. Hrálo se sedm minut hrubého času. Hráči podávali skvělé výkony, hráli 
týmově a se sportovní rivalitou.V poledne paní ředitelka vyhlásila výsledky. Na 1. místě se umístila základní 
škola Zbiroh. Na výborném druhém místě se umístili hráči ZŠ TGM Rokycany. Na třetím místě skončilo 
družstvo žáků naší školy ve složení: Pavel Harčarik, Matyáš Řáha, Dan Tomáš, Aleš Lejček, Fanda Huml, 
Pepa Hrách, Fanda Lang, Adam Tyrpekl, Lukáš Veverca a Štěpán Kunc. Na 4. místě se umístila ZŠ Radnice 
a jako poslední ZŠ Mýto.  

Žáci na prvních třech místech byli odměněni věcnými cenami a žáci ze ZŠ Zbiroh obdrželi na jeden rok 
putovní pohár. Děkuji všem týmům, které se tohoto tradičního turnaje zúčastnily.  
                          Tabulka výsledků 
 
Družstvo Strašice Zbiroh Mýto Radnice  TGM Body Skóre Pořadí 
Strašice x 0:3 6:0 3:0 0:5 4 9:8 3 
Zbiroh 3:0 x 4:1 5:1 4:2 8 16:4 1 
Mýto 0:6 1:4 x 1:1 0:6 1 2:17 5 
Radnice 0:3 1:5 1:1 x 1:3 1 3:11 4 
TGM 5:0 2:4 6:0 3:1 x 6 16:5 2 
                                                                                                                                               Ing. Vladimír Pospíšil  
 
Adventní akce na škole 
     Děti z naší Základní školy Karla Vokáče Strašice prožívaly adventní období i ve školních lavicích. V 
hodinách hudební výchovy se zpívaly koledy, při výtvarných výchovách i pracovních činnostech se peklo 
cukroví a vyráběly dárky pod stromeček i na prodejní vánoční výstavu, která proběhla ve společenské místnosti 
školy ve dnech 9. a 10. prosince.  



     Paní učitelka Mgr. Pavla Hrazdilová spolu s 
vybranými zpěváčky reprezentovala naši školu s 
koledami hned třikrát. Nejdříve dne 29. listopadu 
při rozsvícení vánočního stromku v Dobřívě, dále 
dne 3. prosince při milém setkání se strašickými 
důchodci a poté dne 22. prosince u našeho 
tradičního živého Betlému před školou. 
     Poslední dny před Vánocemi proběhl ve všech 
třídách projekt “Vánoce - zvyky a tradice”, jehož 
součástí byly vánoční besídky jednotlivých tříd se 
svými třídními učiteli. V této radostné atmosféře 
proběhlo ještě několik tělovýchovných akcí, např. 
druhý ročník vánočního běhu do školních schodů 
nebo vánoční turnaj družstev basketbalového 
kroužku. O těchto akcích napíšeme podrobněji v 
příštím čísle. 
  Mgr. Věra Peterková, zástupkyně školy                                                                     Žáci zpívají koledy v Dobřívě 

                                                                                                        Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 

 
Advent v mateřské škole i na zámku 

Advent je čas příprav na Vánoce a 
zklidnění před nastávajícími svátky. 
Děti potřebují mít vše vyvážené a 
tak jsme si nejdříve pořádně 
začertovali.  Ve třídě Koťat, kde 
proběhla první besídka pro rodiče, 
se to čerty jen hemžilo. Byli to čerti 
slušně vychovaní. Nejprve se 
představili, pak po čertovsku 
zatancovali a dokonce nezapomněli 
peklo řádně uklidit.  Však na ně 
Lucifer (Šimonek Soóky) byl pěkně 
přísný. Vše nakonec dobře dopadlo. 
Z čertů se staly zpět děti a čekala je 
nadílka od Mikuláše. Malými 
čertíky byly také děti ze třídy Kytiček. V roztomilých převlecích ukázaly rodičům,  jak umí tancovat i 
zpívat a společně s rodiči si pak vyzkoušely jeden z vánočních zvyků, pouštění lodiček ze skořápek 
ořechů.  Třída Berušek se také chystala na čertovskou besídku. Místo čertů je však navštívily  nemoci  
a nevyhnuly se ani paní učitelce. Besídku museli odložit. Čertování už bylo ve školce dost. Začal ten 
pravý adventní čas. Děti ze třídy Sluníček a Koťat se vydaly na výlet do Blovic na zámek Hradiště. 
Čekalo je tam představení tradičního pojetí adventu a  vánočních svátků doplněný o výstavu Medové 
Vánoce aneb kde se bere med. Výstava byla zaměřena na med a perník v období adventu. Děti si 
prohlédly formy na perník i celý betlém z perníku,  ale také se dozvěděly mnoho zajímavých informací 
o včelách, včelaření, medu a včelích produktech i typech včelích  úlů. V závěru zajímavé výstavy si 
děti vytvořily,  ve výtvarné dílně zámku, výrobky s vánoční tématikou.  Po celý advent zněl ze třídy 
Sluníček zpěv dětí.  To se děti ze třídy Sluníček připravovaly na besídku. Nebyla to besídka ledajaká. 
Byla celá zpívaná. Na motivy pohádky O dvanácti měsíčkách si kluci i holčičky vyzkoušely, jaké to je 
účinkovat v takovém dětském muzikálu. Velká pochvala patří paní učitelce Ivaně Janouškové a 
Kateřině Sazimové a hlavně všem dětem ze Sluníček za opravdu moc hezký zážitek.  



Tím ale pro děti ze Sluníček ještě vše 
nekončí. Hned po čtvrté adventní 
neděli se vydaly s koledou například  
na obecní úřad, do lékárny nebo do 
základní školy.  Jednou z posledních 
akcí mateřské školy konaných 
každoročně byla i návštěva betlému v 
kostele. Účastnily se jí všechny třídy 
mateřské školy. V rámci adventního 
času pilně nacvičovaly koledy, které 
potom společně v kostele zazpívaly. 
Za tento zážitek patří poděkování 
panu Karlu Šneibergovi, který  betlém 
sestavil a pomohl dotvořit vánoční 
atmosféru hrou na varhany. Advent je 

čas očekávání a sám o sobě je to čas sváteční. Je hezké tento čas prožívat s dětmi a je krásné, že děti 
tento čas tak intenzivně prožívají. Máme se od nich ještě co učit.                Alena Krausová, DiS. 

Co je školská rada a jak vám může pomoci? 
     Na základě podnětů adresovaných členům Školské rady při ZŠ Karla Vokáče Strašice jsme se rozhodli oslovit 
tímto článkem širokou veřejnost, abychom podali bližší informace o smyslu a fungování školské rady v naší 
obci. 
     Školská rada je orgán školy umožňující zákonným zástupcům nezletilých žáků, pedagogickým 
pracovníkům školy, zřizovateli a dalším osobám podílet se na správě školy. Jejím posláním je vykonávat 
funkci samosprávy a veřejné kontroly školy podle § 167 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, 
středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon).  

   Náplň činnosti školské rady podle § 168: 

1. vyjadřuje se k návrhům školních vzdělávacích programů a k jejich následnému uskutečňování 

2. schvaluje výroční zprávu o činnosti školy 

3. schvaluje školní řád, případně navrhuje jeho změny 

4. schvaluje pravidla pro hodnocení výsledků vzdělávání žáků  

5. podílí se na zpracování koncepčních záměrů rozvoje školy 

6. projednává návrh rozpočtu školy na další rok, vyjadřuje se k rozboru hospodaření a případně navrhuje 
opatření ke zlepšení hospodaření 

7. projednává inspekční zprávy České školní inspekce 

8. podává podněty a oznámení řediteli školy, zřizovateli, orgánům vykonávajícím státní správu ve školství 
a dalším orgánům státní správy 

     Školskou radu zřizuje zřizovatel, který zároveň stanoví počet jejích členů - ve Strašicích je jich devět, volební 
období trvá tři roky. Třetinu členů školské rady jmenuje zřizovatel, třetinu volí zákonní zástupci nezletilých žáků 
a třetinu volí pedagogičtí pracovníci školy. Poslední volby do školské rady proběhly dne 8. ledna 2015 s tímto 
výsledkem: 

Členové za rodiče:  

      Eva Lexová ( předseda), kontakt: Lexova18@seznam.cz 

• Radka Grublová (člen) r.a.d.u.z@seznam.cz 
• Jana Sazimová (člen) sazimova.jana@seznam.cz 



Členové za učitelský sbor:   
• Mgr. Pavla Hrazdilová (člen) pavla.hrazdilova@seznam.cz 
• Mgr. Marcela Paulová (člen, zapisovatelka) paulova.marcela@seznam.cz 
• Ing.Vladimír Pospíšil (člen) vladpospa@seznam.cz 

 Členové za zřizovatele:        

• Petra Sládková (člen) p.sladkova@wing.cz 
• Mgr. Martin Straka (člen) straka@gasos-ro.cz 
• Josef Kotnauer (člen) ohar.p@seznam.cz 

     Komise se v tomto složení dosud sešla celkem třikrát, znění zápisů z jednání lze nalézt na webu ZŠ K. Vokáče 
Strašice v sekci Školská rada. 

     Školská rada usiluje prostřednictvím svých členů o pravidelnou komunikaci s rodiči žáků. Účelem této 
komunikace je zejména vzájemná výměna názorů a  podnětů vedoucích ke zdokonalení vzdělávacího procesu a 
předcházení konfliktním nebo krizovým situacím v rámci vzdělávacího zařízení.  
     Velmi si proto vážíme Vašich podnětů  - prosíme však, aby tyto podněty byly konkrétní, věcné a neanonymní. 
Jen tak je můžeme řádně projednat a řešit.  Pokud nám všem  jde o společnou věc, je třeba, abychom měli k sobě 
navzájem důvěru a úctu. Opravdu není třeba se bát, že by se kdokoli komukoli mstil za slušně projevenou 
připomínku. Skoro o všem se dá mluvit a skoro vše je nějak řešitelné - kde jsou lidé, tam jsou přirozeně i 
problémy, jejichž zvládání se učíme v průběhu života všichni neustále. V této souvislosti bychom si dovolili 
připomenout určitou posloupnost, která se již mnohokrát osvědčila a na kterou se někdy trochu zbytečně 
zapomíná: řešit problém nejprve na té úrovni, kde vznikl. Tedy nejprve se obrátit na konkrétního učitele, pak 
teprve jít za vedením školy, případně se obrátit na školskou radu. Věříme proto v přímou komunikaci s Vámi a 
zejména v to, že  i do budoucna bude naše působení přínosem pro všechny zúčastněné strany. 
                                                                                                    
                                                                                                  Jménem školské rady Eva Lexová, předsedkyně 

 
Z dějin zahrádkářů ve Strašicích – 41 část. 

 Tento rok nepřinesl očekávané zlepšení. Byl opět rokem tzv. „plísňovým a houbovitým“, vzhledem k špatným 
povětrnostním podmínkám. Málo slunce, vítr,  chlad  ovlivnil výlet včelstva a proto i špatné opálení. Vznikla 
velká strupovitost jablek.  Úplné napadení a posléze i zničení porostu rajčat – plísní bramborovou. Podle kroniky 
činnost organizace byla velmi veliká, organizace měla 98 členů, ale písemné zprávy a popis vlastní činnosti je 
málo.  Proto v tomto článku a i do budoucna budeme spojovat období dvou roků. Během tohoto roku zemřeli 
přátelé: Ing.Bohumil Horský, Josef Dobiáš, Karel Šupík. ZO se rozrostla o dva nové členy přítelkyně Vlastu 
Horskou a  Marii Dobiášovou. Přítel Jan Vaněk předseda ZO obdržel od ÚV ČZS „Vyznamenání III. Stupně“. 
Aktivním podílem většiny členů byla provedena údržba moštárny: výměna  přívodu  vody, zhotoven nový el. 
ovládač drtiče ovoce.  Zmoštováno bylo 7,8 tuny jablek. Uskutečnily se 3 zájezdy – na Vlachovku do Prahy, na 
výstavu do Čimelic a na Zahradu do Litoměřic. Pro členy byla zajištěna sadba brambor. Vedení kroniky v tomto 
roce se ujal Josef  Weber. Rok 1997 byl rokem dobré úrody ovoce a zeleniny. Jablka byla krásně vybarvena 
vlivem sluneční aktivity. Činnost organizace pod vedením přítele Jana Vaňka byl velmi úspěšná. Dokladem toho 
jsou i ocenění některých členů od ZO ČZS. Titul „Zasloužilý Zahrádkář“ obdržel přítel Vlad. Fiala, „Pamětní 
listy“ obdrželi: Bedřich Svoboda, Augistin Kovač, Váslav Kott, Franitšek Bílek, Václav Hájek. „Čestné uznání“ 
od ÚR bylo předáno Václavu Mullerovi a Jaroslavu Samitánovi. „Čestné uznání“ od ZO Strašice získali Ing. 
Vlad. Tejček, Jan Čemerka a Marie Vinšová. Uskutečnila se  výstava  ovoce a zeleniny, která měla hojnou účast. 
Vystaveno bylo 213 exponátů jablek. Po výstavě bylo ovoce předáno dětem do mateřské školy. V moštárně byl 
zaveden ohřev teplé vody a dodány nové stoly. Zmoštováno bylo 65q ovoce.  Uskutečnily se dva zájezdy – do 
Lysé nad Labem a na cibulový jarmark do Hořovic. Zkvalitnila se spolupráce se ZO ČZS Těně, Cheznovice a  
územní radou Beroun. Organizace měla v té době 99 členů. Přijati byli dva noví členové př. Josef Lexa a Marie 
Janků. Zemřel dlouholetý člen př. Josef Weber. Do výboru byl doplněn za Františka Bílka pří. Václav Hájek. 
V příštím pokračování  budeme pokračovat rokem 1998.                                                                ČZS M.Hofman 



Pět let Partnerství s Markt Hohenfelsem 
 

Ing. František Nerad – zastupitel Alternativa pro Strašice  

     V roce 1990 jsme za Občanské fórum kandidovali do Parlamentu s mnoha hesly. Jedním z nich bylo heslo: 
„POJĎTE S NÁMI DO EVROPY.“ Vzhledem k tomu, že jsem se tehdy dost potkával s tehdejším ministrem 
zahraničí Jiřím Dienstbierem, když se stal 
předsedou Občanského hnutí, které vzniklo 
po rozpadu OF a ke kterému jsem se 
z přesvědčení připojil, dost často jsem 
poslouchal o čem to heslo vlastně je. 
Rozhodně to nebylo o levných nákupech, o 
ukrývání peněz v zahraničních bankách, o 
zakládání podivných společností 
v daňových rájích.  
      Bylo to o učení se demokracii, o 
zkušenostech z mnoha oborů, které jsme 
v socialismu neměli šanci se naučit, o 
pochopení toho, co je vlastně koalice a 
opozice nejen v politice, o nových 
daňových zákonech a tvorbě rozpočtů 
v různých zemích, o různých typech 
veřejné správy, o toleranci jiných názorů, o 
toleranci mezi lidmi různých barev pleti a vyznání. Vzpomínám jak jednou J. Dienstbier přišel rozčilený, že mu 
belgická předseda vlády Van Brook vyčinil, když se začala rozpadat ČSFR, kterou on dával Belgičanům za vzor 
soužití dvou různých národů. Rozpadem ČSFR jsme jako Češi dost Evropanů zklamali. Máme se totiž v Evropě 
hodně co učit. Neumíme myslet jako oni, počítat jako oni, chovat se jako oni.  
      Hned jak to bylo možné a reálné něco udělat i pro občany Strašic v této oblasti, dali jsme dohromady 
partnerství se zahraničními 
obcemi. Dost jsem se v této věci 
ve Strašicích angažoval. 
Využíval jsem i znalosti ze 
zaměstnání na Svazu bytových 
družstev, kdy jsme se učili 
bydlet jako v Evropě hned na 
začátku změn v naší zemi a 
spojil jsem to s představami, 
které prosazoval na začátku toho 
všeho Jiří Dienstbier.   
     Uzavření Partnerství s Markt 
Hohenfelsem nebylo hned. 
Proces poznávání a uzavírání 
trval dva roky. Dnes, když už si 
se starostou Hohenfelsu tykám, 
vím, že nebylo zcela 
automatické toto Partnerství 
s námi uzavřít. Když jsem 
poprvé přijel do Hohenfelsu a 
díval se po ulicích, domech, i 
lidech, přál jsem si, aby to vidělo co nejvíce lidí ze Strašic. Je tam totiž vidět, že ještě dost pokulháváme za 
Evropou v mnoha oblastech. Každému padne do oka pořádek a čistota na ulicích. Každému připadnou 
neskutečná otevřená garážová stání s uloženým nářadím a náhradními díly na auta, které nikdo neukradne. Mě 
osobně fascinovaly opravené staré budovy v obci.  Nádherný, čistý a upravený hřbitov v centru obce. Průzračný 
Pstruhový potok, který pramení v centru obce u kostela, do kterého nikdo nevpouští odpadní vody. Zažil jsem za 
tuto dobu opravu radnice Markt Hohenfelsu. Oprava je špatné slovo. Totálně ji zbourali a na jejím místě do 
proluky vestavěli kompletně nový dům, včetně toho, že plechování sousední kůlny zůstalo na místě a radnice se 
v tom místě zase na to plechování napojila. Trvalo to tři roky. No a když už stavěli novou radnici, začali ji hned 
vytápět ekologicky - tepelným čerpadlem z potoka, který za radnicí pramení. Zkrátka je třeba  se od nich hodně, 
hodně, hodně  učit.  



     Debatovali jsme třeba se starostou o 
Američanech, které mají za humny. Ptal 
jsem se ho jak se k nim chovají obyvatelé 
Hohenfelsu. Američané přeci Německo 
porazili, rozbombardovali, pokořili. Pan 
Graf mi řekl. Ano, to je pravda, jenže my 
jsme začali válku, my jsme ji prohráli, tak 
my se musíme změnit. Ta změna nám trvala 
asi tak 10 let. Ta základna, co máme za obcí, 
tady některým vadila tak do roku 1955. Od 
té doby se jí nechceme vzdát, protože víme, 
že bez ní by nám bylo mnohem hůř.  
    Byli jsme v Markt Hohenfelsu několikrát. 
Bylo tam už poměrně dost lidí ze Strašic, ale 
jen málo z těch lidí se snaží sem přenést 
nějaké zkušenosti. Nebo se tam něco naučit. 
Viz třeba stavba radnice, oprava základní 
školy, oprava mateřské školy, fungování 
spolků, způsob politické diskuse, způsob financování obecních záležitostí, plánování oprav, třídění odpadů atd. 
Po těch pěti létech už by se 
měly vytvořit takové vztahy, 
že bychom měli být schopni 
zeptat se na věci, které oni 
umějí a my ne. Není pravda, 
že my děláme všechno nejlépe 
a nemusíme se nic učit. I 
Strašice jsou ve sjednocené 
Evropě a především 
zastupitelé obce by měli mít 
zájem fungovat v Evropské 
unii na ověřených pravidlech a 
základech, které v Bavorsku 
určitě mají.  Nahlédneme-li do 
jejich měsíčníku 
Mitteilungsblatt a položíme ho 
vedle našeho Barňáku, 
najdeme stovky rozdílů. 
Termínem vydání počínaje a 
novoročním proslovem 
starosty k občanům konče. 
Mitteilungsblatt na leden, ve 
kterém je popsáno společné zasedání zastupitelstev obou obcí, jsem si stáhl z jejich obecního webu už 19. 
prosince. Ohlédnutí starosty za uplynulým rokem a seznámení 
občanů s plány zastupitelů pro rok 2016 je tam na třech hustě 
popsaných stránkách. Já nejsem schopen dostat některé informace 
z radnice ani formou interpelací. Pan starosta je tam dává 
občanům zcela zadarmo všem. Život v otevřené německé 
společnosti je tam postaven na občanském principu. Základem 
jejich fungování jsou občanské spolky, které nepracují jen pro 
sebe, ale pro všechny, tvoří program pro ostatní občany. Pan 
starosta Graf se mě při příjezdu zeptal, proč nepřijelo víc zástupců 
strašických spolků, proč nepřijel nikdo od hasičů, od zahrádkářů, 
ze ženských spolků? Jediný spolek, který perfektně funguje na 
obou stranách, jsou Chovatelé. Petr Macháček a manželé Meierovi 
jsou v neustálém kontaktu a letos dokonce návštěvy už přerostly 
ve výměnu chovných zvířat. Oběma stranám to přináší jednak 
uspokojení a jednak užitek. Německé spolky mají zájem o 
rozšíření kontaktů, výměnu zkušeností. Jazyková bariera, podle 
mě, není hlavní problém toho, proč to nefunguje. Sledoval jsem 
toto setkání poměrně podrobně.   Nebyla ani snaha něco zkusit, na něco se zeptat, něco se naučit.      



Společné zasedání zastupitelů z partnerských obcí 
Strašice a Markt Hohenfels k pětiletému výročí 
trvání partnerství 

  Druhého květnového dne roku 2010 byla v bavorském 
městečku Markt Hohenfels podepsána starostou Strašic 
Jiřím Hahnerem a starostou Hohenfelsu  Bernhardem 
Grafem smlouva o partnerství, která započala 
spolupráci a vzájemné poznávání našich obcí. 
S pomocí společnosti Lva z Rožmitálu byla Strašicím 
vybrána obec s podobným počtem obyvatel a 
s podobnou polohou na hranicích vojenského újezdu. 
   Od roku 2010 již uplynulo pět let a společenský život 
obou obcí se obohatil o spoustu vzájemných akcí na českém i německém území. Spolupráce probíhá v oblasti 
sportovní, kulturní i v oblasti školství. Mezi pravidelné akce patří zápasy fotbalistů, výstavy chovatelů, koncerty 
hudebních kapel, výměnné pobyty žáků základních škol, akce hasičů, návštěvy akce Bahna, turistické akce i 
spousta dalších poznávacích návštěv.  
V letošním roce patřily k nejzajímavějším tyto společné aktivity - dubnový Wandertag v Hohenfelsu, kterého se 
zúčastnili naši občané, návštěva Plzně – hlavního města kultury 2015 občany z Hohenfelsu a podzimní koncert 
Pohodovky a Jugendblaskapelle ve Strašicích. 
   Vyvrcholením pětiletého období a zároveň oslavou našeho partnerství bylo prosincové společné zasedání 
zastupitelstev v bavorském Hohenfelsu, které pro nás připravil starosta Graf.  
Společné zasedání se konalo 11.prosince od 18.00 hodin v restauraci Taverne. Zúčastnili se ho zastupitelé obou 
partnerských obcí a další významní představitelé obcí a lidé, kteří se na partnerských akcích pravidelně podílejí. 
Program akce začínal slavnostním zahájením starosty Bernharda Grafa, po slavnostní večeři promluvil starosta 
Strašic Jiří Hahner, který poděkoval za pozvání i za příjemné přijetí. Následovalo ohlédnutí za pětiletou 
spoluprací našich obcí, doprovázenou prezentací fotografií a průvodním slovem pana Grafa. Dále promluvil 
zastupitel obce Strašice pan František Nerad. Celý večer se nesl v přátelském duchu, k poslechu hrála živá 
kapela “Zu 4th“ a zástupci obou obcí živě diskutovali o různých tématech společenského života i o další 
spolupráci.  
  Na závěr byly předány pamětní dary.  Starosta Hohenfelsu pro nás připravil krásné pamětní medaile k výročí 
partnerství, my jsme předali našim německým přátelům upomínkové předměty a starosta Hahner předal velmi 
pěkný obraz pana Josefa Režnáka vystihující naše partnerství. 
Těšíme se na další vzájemnou spolupráci s našimi partnery, věříme, že budeme pokračovat v dobře nastavené 
tradici a přidáme ještě další zajímavé akce pro setkávání a poznávání našich obyvatel. Budeme rádi, když se naši 
občané ještě více zapojí do společných aktivit a i oni budou mít radost ze společných zážitků. 

         Pavla Hrazdilová 

Společenská rubrika: 
Konec roku 2015 byl opět bohatý na 
společenské události.  
Dne 22.11.2015 se uskutečnilo vítání 
nových občánků. Pro značný počet 
narozených miminek bylo rozděleno 
na dvě části. V první části starosta 
obce 
Jiří Hahner přivítal manžele 
Chodorovi se synkem Václavem, 
manžele Konečných se synkem 
Miroslavem, manžele Păunovi s 
dcerkou Valentýnou Andreou, 
manžele Šilhánkovi s dcerkou Elou, 
paní Tyrpeklovou a pana Kubáta se 
synkem  Teodorem, paní Kaufmannovou a pana Vlčka s dvojčátky Danielem a Veronikou. 



Druhé části se zúčastnili manželé Telekešovi s 
dcerkou Elen, manželé Halbychovi s dcerkou Ditou, 
manželé Ludvíkovi se synkem Richardem, manželé 
Ungermanovi se synkem Fabiánem, manželé Veselí 
s dcerkou Štěpánkou, paní Šmídová a pan Ulrych se 
synkem Mikulášem, paní Stupková a pan Vrážel se 
synkem Josefem, paní Kebrlová a pan Klouda s 
dcerkou Josefínou, paní Miščíková a pan Jankovič 
se synkem Jozefem a paní Vu s dcerkou Ninou. Již 
tradičně přednesly děti z mateřské školy pásmo 
básniček. Všem dětičkám byl  předán dáreček a 
maminkám jako poděkování kytička. 
 
V prosinci oslavili manželé Alena a Michal 
Köhlerovi krásné životní výročí - zlatou svatbu. Oslavy v kruhu 
rodiny se zúčastnil starosta a matrikářka obce. Starosta popřál 
manželům do dalších společných let mnoho štěstí a předal jim 
dárek a pamětní list. 
 
Také již tradičně navštívil starosta obce Jiří Hahner strašické 
občany, kteří jsou v současnosti umístěni v domově Harmonie v 
Mirošově. Na fotografii je pan starosta s paní Annou Andělovou, 
dalšími občany, kterým předal malou pozornost a vánoční přání 
jsou paní Anna Pěnkavová, Anna Hlínová, Marie Slabá, Eva 
Křížová a pánové Miloš Štochl a František Hostina. 
------------------------------------------------------------------------------- 

V příštím Barňáku najdete  informace z muzea a jízdní řády. 

 


